
Zápisnica z rokovania XVI. Snemu delegátov SPaA SR 
zo dňa 13. 11. 2021 v Prírodných liečebných kúpeľoch Smrdáky 

 
Prítomní delegáti si minútou ticha uctili pamiatku prezidentky Terézie Hurbaničovej,  
ktorá nás náhle opustila 20. marca 2020.   
 
Prítomní: prezenčná listina 
Program: 
  1. Otvorenie Snemu, program rokovania Snemu 
  2. Voľba zapisovateľov, overovateľov, voľba pracovných komisií  
  3. Správa o činnosti SPaA SR (ďalej len Spoločnosť) od XV. Snemu 
  4. Správa o hospodárení Spoločnosti a činnosti revíznej komisie od XV. Snemu 
  5. Správy o činnosti jednotlivých klubov od XV. Snemu 
  6. Správa mandátovej komisie 
  7. Prerokovanie zmien Stanov Spoločnosti 
  8. Prerokovanie a schválenie návrhu rozpočtu SPaA SR na roky 2022 a 2023  
  9. Voľby členov výkonného výboru a revíznej komisie 
10. Rôzne, diskusia, námety činnosti na nastávajúce obdobie 
11. Správa návrhovej komisie, schválenie uznesení Snemu 
12. Ukončenie XVI. Snemu Spoločnosti 
 
K bodu č. 1 - Otvorenie Snemu, program rokovania Snemu 
Zasadanie Snemu otvorila prezidentka Spoločnosti Ľubica Bergmannová. Privítala prítomných delegátov na XVI. Sneme SPaA 
SR (ďalej len Snem) a hosťov z Českej spoločnosti psoriatikov a ekzamatikov pani Hanu Přikrylovú, Gabrielu Doležalovú a pána 
Josefa Pohůnka. Delegátom predložila návrh programu zasadnutia Snemu. Program Snemu delegáti jednomyseľne schválili.  
 
K bodu č. 2 - Voľba zapisovateľov, overovateľov, voľba pracovných komisií  
Ľubica Bergmannová informovala, že na základe prezentovaných delegátov je možné pristúpiť k hlasovaniu a predložila návrh 
pracovných komisií Snemu.  
Za zapisovateľov boli navrhnutí: Katarína Kapustová a Eva Nagyová.  
Za overovateľov boli navrhnutí: Mária Kucháreková a Eva Valovičová.  
Zapisovateľov a overovateľov delegáti jednomyseľne schválili. 
Mandátovú komisiu v zložení: Ján Valovič, Marcela Myslivcová a Miroslav Matajs 
Volebnú komisiu v zložení: Cyril  Betuš, Anna Pruknerová a Jozef Vandák  
Návrhovú komisiu v zložení: Cyril Betuš, Marek Magač a Miroslav Jursík 
Mandátová, volebná a návrhová komisia bola delegátmi Snemu jednomyseľne schválená v navrhovanom zložení. 
Predseda volebnej komisie JUDr. Cyril Betuš predložil návrh k spôsobu uskutočnenia volieb Výkonného výboru (ďalej len VV) 
a revíznej komisie (ďalej len RK) s tým, že môžu byť tajné alebo verejné. Informoval, že volebná komisia odporúča verejné. 
Delegáti Snemu jednomyseľne schválili verejné voľby. 
 
K bodu č. 3 - Správa o činnosti SPaA SR (ďalej len Spoločnosť) od XV. Snemu 
Príhovor predniesla prezidentka Spoločnosti Ľubica Bergmannová  
Vážení členovia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR, vážení hostia. Stretávame na zasadnutí už XVI. Snemu našej Spoločnosti. 
Všetkých Vás srdečne v mene VV vítam a ďakujem za čas, ktorý ako dobrovoľníci venujete tomuto stretnutiu. Stretávame sa, aby 
sme si vyriešili niektoré "nezrovnalosti", ktoré vás aj nás trápia. Budem informovať o všetkom, čo sme za dva roky zabezpečili a 
čo nás čaká v budúcnosti. VV sa po XV. Sneme v roku 2019 stretol ešte v decembri. Stretli sme sa na rokovaní s dvoma 
farmaceutickými firmami za účelom spolupráce v nastávajúcom roku 2020. S pani Hurbaničovou sme sa 12.12.2019 zúčastnili 
seminára k problematike občanov so zdravotným postihnutím v rámci projektu Zraniteľní v digitálnom veku. V roku 2020 sa VV 
stretol 9x a v roku 2021 do tohto dňa 8x. Za toto obdobie sme vydali šesť čísel informačného bulletinu Helios. V januári 2020 sme 
spracovávali podklady do zápisnice a uznesenia z XV. Snemu. Poslali sme listy so žiadosťou o poslanie 2% z dane desiatim 
spoločnostiam. Január - marec 2020 sa niesol v duchu inventarizácie za rok 2019 - spolupráca s hospodárkou Spoločnosti, RK a 
VV. Vo februári 2020 sa pani Hurbaničová a Bergmannová v Bratislave a pani Spišiaková v Nitre zúčastnili workshopu: 
Finančné, nákladové a projektové účtovníctvo. Začiatkom marca prebiehalo organizovanie nášho unikátneho "Dňa kože - dňa 
dotykov", ktoré sa malo uskutočniť v máji 2020 v Prešove. Corona vírus Covid 19 nám všetkým urobil škrt na naše plánované 
stretnutia. Koncom júna sa Terka a ja zúčastnili diskusného fóra - atopická dermatitída - nákladovosť a efektivita zdravotnej 
starostlivosti. Témy: Diagnostika a liečba atopickej dermatitídy - MUDr. Buchvald, Atopická dermatitída: pohľad na náklady z 
perspektívy platcov - PhDr. Babeľa, Kvalita života a schopnosť produktivity - MUDr. Urbanček, MUDr. Šimaljaková. V 
dovolenkovom, prázdninovom, medzikovidovom období sa VV stretával u mňa doma, niekedy sa členovia VV tiež jeho hostia 
tajne stretávali v našej obľúbenej reštaurácii Langoše pod lipou. Takéto stretávanie sme praktizovali až do júna 2021. Cez toto 
pandemické obdobie prebehla inventarizácia za rok 2020. 20. marca 2021 nás naša Terka opustila, a my sme museli konať. 01. 
apríla sme mali VV na ktorom sme uznesením a podľa Stanov SPaA SR kooptovali do VV Zdenu Kmeťovú, prezidentkou som sa 
stala ja ako štatutár a Eva Chrenková viceprezidentkou, aby sme mali prístup k bankovému účtu Spoločnosti, podpisovému právu. 
Koncom júla sme posielali paušál a grant predsedom klubov. Začiatkom mesiaca august boli poslané žiadosti o cenové ponuky do 
Prírodných liečebných kúpeľov Smrdáky, Domova speváckeho zboru Slovenských učiteľov v Trenčianskych Tepliciach a do 
Kúpeľov Červený Kláštor Smerdžonka. Po dodaní ponúk VV rozhodol, že XVI. Snemu SPaA SR sa uskutoční k kúpeľoch 
Smrdáky. V septembri a októbri sme tak zabezpečovali Snem, oslovili prispievateľov, donorov k vydaniu bulletinu Helios 
č.3/2021. K Svetovému dňu psoriázy prebiehala komunikácia s Majkou Cetkovskou ohľadom bodkovaného - puntíkového dne 
/ČR/. Na 15.11. je naplánovaný webinár týkajúci sa príznakov, diagnostiky a liečby psoriázy - organizátorom je OZ Bodkáčik. 
Ďakujem za pozornosť. 



 
K bodu č. 4 - Správa o hospodárení Spoločnosti a činnosti revíznej komisie od XV. Snemu 
R e v í z n a  k o m i s i a  Spoločnosť psoriatikov a atopikov SR  
S p r á v a  o činnosti revíznej komisii od 22.11.2019 ku dňu konania XVI. Snemu a hospodárení Spoločnosti psoriatikov 
a atopikov SR.  
 
Počas hodnoteného obdobia od konania XV. Snemu delegátov Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR, ktoré sa konalo dňa 
22.11.2019 v Kúpeľoch Červený Kláštor Smerdžonka, plnenie úloh revíznej komisie realizovali predovšetkým zvolené členky 
Daniela Biskupičová, Božena Smadišová a Edita Spišiaková. Organizačne činnosť revíznej komisie zabezpečovala predsedníčka, 
ktorá sa najväčšou mierou podieľala na realizovaní kontrol a revízii hospodárenia. Okrem členov revíznej komisie hospodárenie 
Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR (ďalej len Spoločnosť) a klubov tradične kontrolovali za kluby revízori klubov, hospodárka 
Spoločnosti pri ich nahrávaní do účtovníctva a aj niektorí členovia výkonného výboru. 
   Hodnotené obdobie je poznačené pandémiou koronavírusu. Kým v minulosti sme sa podstatne viacej venovali metodickej 
činnosti a usmerňovaniu osôb, ktoré viedli účtovníctvo klubov, teraz musíme konštatovať, že posledná takáto akcia sa uskutočnila 
v Radave v dňoch 10. až 13.10.2019, teda koncom predchádzajúceho funkčného obdobia a bola spojená aj s relaxačným pobytom. 
Organizované akcie, na ktorých sa predtým zúčastňovali takmer všetci predsedovia a pokladníci klubov, výkonný výbor a revízna 
komisia (ďalej len RK) sa pre pandémiu značne obmedzili a v záujme ochrany zdravia našich členov sa takmer nekonali. Realita je 
taká, že sme viacej komunikovali telefonicky, či mailovou korešpondenciou a v prípade zistenia nedostatkov sme takéto kluby 
poučili, metodicky usmernili a tak zabezpečili ich odstránenie a zjednanie nápravy.  
   Začiatkom roka 2020 sa tri členky našej spoločnosti zúčastnili Workshopov, týkajúcich sa finančného manažmentu. 
Organizovalo ich Centrum poradenstva a vzdelávania v rámci projektu, čiže pre nás bezplatne. Predsedníčka RK konkrétne dňa 
11.02.2020 v Nitre, ktoré bolo zamerané na Finančné, nákladové a projektové účtovníctvo a Finančný manažment. Obdobného 
Wokrshopu sa krátko predtým zúčastnili v Bratislave prezidentka a viceprezidentka. S novozískanými poznatkami a najmä 
odpoveďami lektorky na dotazy, boli oboznámení naši najbližší spolupracovníci.   
   V hodnotenom období sme revidovali účtovníctvo klubov za rok 2019 a za rok 2020, pričom rozdiel bol v tom, že prvých 9 
mesiacov roku 2019 sme mali možnosť prekontrolovať doklady už na vyššie spomenutej akcii v Radave, za prítomnosti osôb 
zodpovedných za hospodárenia a správnosť vedenia účtovníctva klubu. Ostatné revízie hospodárenia klubov sa vykonávali až po 
odovzdaní originálnych dokladov v nasledujúcom roku a aj to s prerušovaním, nakoľko sa opakovane vyskytovali prípady, že 
niektoré chýbajúce účtovné doklady, alebo prílohy k nim, boli predložené až na vyzvanie. Kontrola účtovníctva klubov za rok 
2020 bola ukončená až v mesiaci jún 2021 a vyžiadala si tiež pracovnú cestu do sídla jedného Klubu. Totiž termín na podanie 
daňového priznania za rok 2020 bol presunutý do 30.06.2021, takže aj revíziu hospodárenia Spoločnosti, teda kontrolu správnosti 
a opodstatnenosti účtovných pohybov na centrálnom účte a v centrálnej pokladni Spoločnosti, sme vykonali až v II.Q.2021. 
Kontrola správnosti vedenia účtovníctva klubov za prvých deväť mesiacov roku 2021 je naplánované na tento mesiac a to po 
odovzdaní dokladov počas konania XVI. Snemu. Doklady, ktoré nám boli včera a dnes predložené sme skontrolovali a prítomných 
 zástupcov klubov sme o výsledku osobne informovali. 
   RK prekontrolovala účtovné doklady centrálnej pokladne a centrálneho účtu za obdobie 9 mesiacov roku 2021 a posúdila 
správnosť ich zaúčtovania. V niektorých prípadoch zabezpečila preúčtovanie príjmu, či výdaja na inú účtovnú položku. Na 
nákladovom stredisku S0001 sú v roku 2021 zaúčtované príjmy v celkovej čiastke 7 531,95 € a výdavky v sume 7 819,93 €. Je 
potešiteľné, že príjmy za členské za 9 mesiacov sú už v čiastke 4 016,32 €, príjem z asignácie dane je 2 675,63 €, výdavky za 
občerstvenie a dary sú len 90,40 €. Vo výdavkoch máme najvyššiu čiastku na výdavkoch na bulletin Helios a to 2 040,00 €; tu 
však je potrebné informovať, že vďaka aktivitám výkonného výboru (ďalej len VV) sa podarilo získať peňažný dar v sume 840,00 
€. Z centrálneho účtu boli v júli t.r. poukázané dotácie klubom vo výške 1 320,00 € a na granty 952,00 €. Bol zakúpený notebook 
v hodnote 574,90 €. Podrobnejšie o ďalších položkách a zostatkoch finančných prostriedkov na účtoch a v pokladni centrály, ako 
na Klubov k 30.09.2021 vás bude informovať hospodárka Spoločnosti Zuzana Tekauerová.  
   Presné informácie o dňoch vykonania kontrol sú uvedené v ročných správach, ktoré sú zverejňované aj v našom bulletine 
Helios. Kým v minulosti sa revízie hospodárenia najčastejšie vykonávali v rodinnom dome hospodárky Spoločnosti Evičky 
Valovičovej v Tonkovciach, personálna výmena na poste hospodárky a pandémia koronavírusu spôsobili, že novozvolená 
hospodárka Zuzana Tekauerová viedla účtovnú agendu vo svojom rodinnom dome v Pribete a členky RK revízie vykonali tam, 
alebo v byte predsedníčky RK v Nitre.  
   Aj v tomto hodnotenom snemovom období sa postupovalo tak, že počas priebehu vykonávania kontrol bola zabezpečená 
náprava menej závažných nedostatkov, ktoré sa týkali chýbajúcich podpisov na pokladničných dokladoch, matematickej 
nepresnosti, doplnenia príloh, zmeny zaúčtovania výdavku na inú účtovnú položku či stornovania duplicitne účtovaného príjmu, 
prekračovania limitu výdavkov na občerstvenie na jedného člena, alebo neakceptovania výdavku z dôvodu nedoloženia platného 
dokladu z registračnej pokladnice. V Klube Orava Dolný Kubín, boli problémy s vedením peňažného denníka a vystavovaním 
pokladničných dokladov a nezabezpečím zrušenia bankových účtoch so zostatkami 1,18 € na bežnom účte a 423,18 € na 
terminovanom účte, na ktoré už viac rokov upozorňujeme. Druhým klubom bol Lučenec, ktorý mával veľa akcií, ale niektoré 
vyúčtované výdavky nemohli byť akceptované a niektoré príjmové či výdavkové doklady nemali potrebné náležitosti a museli byť 
doplnené. 
   Výsledky kontrol boli pri zistení nedostatkov prerokované so zástupcami klubov, alebo s členmi výkonného výboru  a boli 
dohodnuté opatrenia; vyskytli sa prípady, že niektoré vyúčtované výdavky neboli akceptované. Vždy po podaní daňového 
priznania bola spracovaná písomná správa o hospodárení Spoločnosti a činnosti RK, ktorá bola zverejnená a tak dostupná pre 
všetkých členov.  
   Hospodárenie Spoločnosti za rok 2019 a 2020 je podrobne rozpísané v ročných správach. Zopár informácii o hospodárení 
Spoločnosti si však dovoľujem uviesť aj v tejto správe a to porovnanie jednotlivých položiek v roku 2020 s rokom 2019 a to vo 
finančnom vyjadrení v EUR  a aj v % vyjadrení. 
 
 
 
 
 



  2 020 2 019 
Rozdiel 

2020-2019 
% 

Stav k 01.01.         
Na bežnom účte  6 277,38 9 132,18 -2 854,80 68,74% 
Pokladničná  hotovosť 2 653,06 2 326,30 326,76 114,05% 
Spolu finančné prostriedky  
k 01.01. 8 930,44 11 458,48 -2 528,04 77,94% 
P r í j m y         
Oslobodené príjmy spolu  4 558,32 7 473,32 -2 915,00 60,99% 
Z toho :         
Členské SPAA 4 358,32 4 455,32 -97,00 97,82% 
dotácie  200,00 3 018,00 -2 818,00 6,63% 
Príjmy, ktoré nie sú predmetom 
dane spolu 4 819,06 28 629,80 -23 810,74 16,83% 
Z toho :         
peňažné dary 1 000,00 24 280,00 -23 280,00 4,12% 
podiel zaplatenej dane 2 % 3 819,06 1 641,80 2 177,26 232,61% 
ostatné príjmy  0,00 2 708,00 -2 708,00 0,00% 
Príjmy zdaňované zrážkou: 0,55 0,56 -0,01 98,21% 
z toho úroky 0,55 0,56 -0,01 98,21% 
Spolu príjmy  9 377,93 36 103,68 -26 725,75 25,97% 
V ý d a v k y         
Výdavky, ktoré sa zahŕňajú 
do základu dane spolu: 428,38 1 408,91     -980,53 30,41% 
Z toho :         
výdavky na občerstvenie,dary 428,38 1 408,91 -980,53 30,41% 
Výdavky vynaložené na príjmy 
oslobodené od dane  spolu: 8 069,68 37 222,81 -29 153,13    21,68% 
Z toho :         
kancelárske potreby 157,04 493,45 -336,41 31,82% 
paušály na telefóny a miestne 
 cestovné 2 190,00 2 186,99 3,01 100,14% 
poplatky za internet a za  
webhostingové služby 81,28 166,96 -85,68 48,68% 
poštovné 113,10 79,80 33,30 141,73% 
ostatné prev. výd. na centrálne  
organizovanú činnosť 32,38 12 979,47 -12 947,09 0,25% 
cestovné 67,20 190,86 -123,66 35,21% 
členské do medzinárodných  
spoločností 378,00 310,00 68,00 121,94% 
akcie klubov, kultúrno-záujmová 
činnosť 425,64 2 628,20 -2 202,56 16,20% 
Helios, výdavky na bulletin 3 420,00 5 160,00 -1 740,00 66,28% 
bankové poplatky 238,20 269,44 -31,24 88,41% 
notárske poplatky  89,20 87,20 2,00 102,29% 
školenia, účast. poplatky,  
ubytovanie, prenájom miestnosti 0,00 5 794,22 -5 794,22 0,00% 
práce nevýrobnej povahy 77,64 49,91 27,73 155,56% 
relaxačný pobyt, rekondičné 
 cvičenia 800,00 6 826,31 -6 026,31 11,72% 
Spolu výdavky  8 498,06 38 631,72 30 133,66 22,00% 
Hospodársky výsledok  879,87 -2 528,04 3 407,91 -34,80% 
STAV k 31.12.         
Konečný stav pokladňa  2 420,06 2 653,06 -233,00 91,22% 
Konečný stav bežný účet  7 390,25 6 277,38 1 112,87 117,73% 
Konečný stav spolu k 31.12. 9 810,31 8 930,44 879,87 109,85% 

 



   Z  tohto prehľadu je zrejmé, že k 01.01. sme mali k dispozícii väčšie zdroje v roku 2019 o 2 528,04 €, ale k 31.12. sme naopak 
vyššie finančné zdroje mali v roku 2020 a to o 879,87 €. Príčinou tejto skutočnosti sú podstatne vyššie príjmy v roku 2019 a to až 
o 26 725,75 € a vyššie výdavky o 30 133,66 v roku 2019. Členské príspevky sú takmer v rovnakej výške (rozdiel je len 97,00 €), 
ale dotácie boli v roku 2019 vyššie o 2818,00 €. Výrazný rozdiel a to až 23 280,00 € je v peňažných daroch. Naopak z asignácie 
dane sme v roku 2020 získali o 132,61 % viacej než rok predtým, čo vo finančnom vyjadrení predstavuje nárast 2 177,26 €. 
   V roku 2020 výdavky vynaložené na príjmy oslobodené od dane boli z dôvodu celoštátne prijatých opatrení súvisiacich s 
koronavírusom o 78 % nižšie než rok predtým, rozdiel bol spolu za výdavky až 30 133,66 €. Najvyšší rozdiel bol na položke 
ostatné prevádzkové výdavky na centrálne organizovanú činnosť. Druhým najvyšším rozdielom boli výdavky na relaxačné 
pobyty, rekondičné cvičenia; tretím výdavky na školenie, ubytovanie, prenájom miestností. Vyššie výdavky v roku 2020 oproti 
roku 2019, boli v  5 výdavkových položkách, najvyšší rozdiel bol v úhrade členského do medzinárodných spoločnosti a to 68,00 € 
a druhou takouto položkou bolo poštovné, rozdiel bol 33,30 €. Zákaz vychádzania a stretávania mal dopad aj na výdavky, ktoré sa 
zahŕňajú do základu dane, lebo v roku 2020 sme na občerstvenie a dary minuli až o 980,53 € menej než v roku 2019. 
   Keď budeme hodnotiť príjmy za roky 2019 a 2020 spolu, ktoré boli v celkovej sume 45 481,61 €, tak oslobodené príjmy 
(členské a dotácie) tvorili 26,45 %, a príjmy, ktoré nie sú predmetom dane spolu (peňažné dary, podiel zaplatenej dane, ostatné 
príjmy) boli spolu vo výške 33 448,86, čo predstavuje 73,54 %. Príjmy zdaňované zrážkou ( úroky) boli  za 2 roky spolu 1,11 €.  
   Ak budeme hodnotiť jednotlivé príjmové položky z celkových príjmov, tak spolu za roky 2020+2019, najvyšší percentuálny 
podiel a to 55,58 %, mali peňažné dary, 19,38 % tvoria členské príspevky a  podiel zo zaplatenej dane je 5,95 %. 
   Pri hodnotení súčtu výdavkov za roky 2019 a 2020 konštatujeme, že výdavky, ktoré sa zahŕňajú do základu dane (občerstvenie 
a dary) sú len 3,90 % a výdavky vynaložené na príjmy oslobodené od dane tvoria z celkových výdavkov 96,10 %. 
   Ak budeme hodnotiť jednotlivé výdavkové položky z celkových výdavkov, tak spolu za roky 2020+2019, najvyšší percentuálny 
podiel tvoria ostatné prevádzkové výdavky na centrálne organizovanú činnosť a to 27,61 %, čo predstavuje čiastku 13 011,85 €; 
druhou najvyššou čiastkou z výdavkov a to 8 580,00 € sú výdavky na bulletin Helios, čo je 18,21 % a treťou sú výdavky na 
relaxačné pobyty a rekondičné cvičenia, t. j. 16,18 %, čo vo finančnom vyjadrení je 7 626,31 €. 
   Nižšie výdavky mali dopad aj na zostatok finančných prostriedkov k 31.12., pričom v pokladniach sme  mali  27,07 % a na 
účtoch 72,93 %. 
   Naša Spoločnosť za hodnotené roky nemala povinnosť hradiť daň z príjmov právnickej osoby. Za rok 2019 sme dosiahli 
záporný hospodársky výsledok 2528,04 €. Zo zdaňovacej činnosti sme mali príjem len 0,56 €, nakoľko peňažné ústavy prevažne 
posielali na účet len tzv. čisté úroky (t. j. po odpočte dane z úrokov). Za rok 2020 sme dosiahli kladný hospodársky výsledok 
879,87 € a zo zdaňovacej činnosti sme mali príjem len 0,55 €. Z predložených prekontrolovaných dokladov vyplýva, že naša 
Spoločnosť záväzky k poslednému dňu roku 2019 a ani roku 2020 neeviduje. 
   Za aktívnu spoluprácu RK ďakuje prevažnej väčšine funkcionárov klubov, lebo musíme konštatovať, že úroveň vedenia 
hospodárskej a účtovnej agendy vzrástla i keď je ešte stále čo zlepšovať. Niektoré kluby by mali znížiť výdavky na občerstvenie 
a dary a dodržiavať v tomto smere uznesenie snemu. Potrebné je doriešiť v Klube Orava Dolný Kubín zrušenie účtov v peňažných 
ústave a zabezpečiť zmenu osôb oprávnených disponovať s finančnými prostriedkami. Ďalej bude potrebné aktualizovať niektoré 
dohody o hmotnej zodpovednosti, zlepšiť prípravu inventarizácie, upraviť niektoré tlačivá, preveriť funkčnosť hrebeňov, ktoré 
sme zapožičali niektorým zdravotníckym zariadeniam a viacej využívať služby centier poradenstva a vzdelávania.  
   V hodnotenom období došlo k personálnej zmene na poste hospodárky, ale vďaka pomoci Evke Valovičovej, ktorá prakticky 
agendu spracovávala ešte aj za ďalšie polročné obdobie, bola výmena takmer bezproblémová. Za to sa im za RK chceme 
poďakovať, predovšetkým za ich ústretovosť a vytvorenie podmienok na našu prácu. Novej hospodárke Zuzane Tekauerovej, 
ktorá sa pomerne v krátkom čase popasovala s vedením účtovnej agendy, by pomohlo absolvovanie školenia u dodávateľa 
účtovníckeho programu, kde by si osvojila kompletnú funkčnosť programu. Bolo potrebné zlepšiť pracovné podmienky 
hospodárky a preto sa kúpil pre ňu v roku 2021 notebook. Vhodné by bolo zakúpiť ešte aj novú tlačiareň iného typu, lebo t. č. sú 
náplne do existujúcej pomerne drahé.   
   Poďakovať sa chceme aj štatutárnym zástupkyniam Ľubici Bergmannovej a do nebíčka pozdrav vďaky zasielame už nebohej 
Terézii Hurbaničovej, bez ich aktivít by to s našimi finančnými zdrojmi bolo biednejšie. Ďakujem im aj za realizáciu úhrad 
a prípravu podkladov k účtovným operáciám. Moja vďaka patrí aj ostatným členom VV a RK, najmä Božke Smadišovej. 
Najväčšiu moju vďaku za spoluprácu si však zaslúžia naše hospodárky, ktoré to občas so mnou nemali jednoduché, ale snažili sme 
sa zverené úlohy plniť podľa našich dostupných informácii, vedomostí a poznatkov čo najlepšie.      
Dňa 13.11.2021              Edita Spišiaková, predsedníčka RK  
 

   Po správe Edity Spišiakovej o činnosti RK ešte vystúpila Zuzana Tekauerová, ktorá prečítala informáciu a stave finančných 
prostriedkov v pokladniach a na účtoch klubov k 30.09.2021 a informáciu o hospodárení na nákladovom stredisku Centrála S0001 
k 30.09.2021.  
 
K bodu č. 5 - Správa o činnosti jednotlivých klubov od XV. Snemu 
Z trinástich klubov Spoločnosti bolo zastúpených osem. Kvôli zhoršujúcej sa pandemickej situácii na Slovensku, sa nezúčastnili 
XVI. Snemu SPaA SR kluby zo Svidníka, Humenného, Prešova, Lučenca a Dolného Kubína. Predsedovia zúčastnených klubov 
informovali o svojej činnosti od ostatného snemu. Prostredníctvom bulletinu Helios svojimi pravidelnými uverejňovanými 
príspevkami informovali všetkých členov našej Spoločnosti.  
   Klub Svidník - Renáta Rusinková. Správa o činnosti Klubu Svidník za obdobie rokov 2019 - 2020. Od posledného snemu 
v Červenom Kláštore, kde sme mali troch  zástupcov nášho klubu, už ubehli dva roky. Nik z nás nepočítal, aká nastane odvtedy 
krízová situácia. Nosenie rúšok a respirátorov sme dovtedy nepoznali. Nevedeli sme si predstaviť situáciu, že nás „spúta do 
svojich sietí“ koronavírusova kazajka. Počas roka 2020 až 2021 sme sa stretávali v rámci našich možností. Ako tradične sme 
relaxovali v lete na kúpaliskách a naberali sme slnečnú energiu. Navštevovali sme kino, divadelné podujatia. Boli sme aj na výlet 
na Šarišskom hrade. V roku 2020 a 2021 sme navštívili Liptovský Mikuláš. Boli sme ubytovaní v penzióne členky Mikulášskeho 
klubu, kde sme sa cítili ako doma. Navštívili sme Liptovský Ján a atrakcie v okolí Liptovského Mikuláša. Boli sme aj na kávičku 
a posedene u predsedníčky Mikulášskeho klubu. Svidnícky klub má svojich aktívnych členov, ktorí sa stretávajú aj mimo 
organizovaných akcií. Sme taký „rodinný“ svidnícky klub. Poznám sa navzájom a podporujeme sa. Spoločne sa podporujeme pri 
každodennom boji s našim ochorením.  



   Klub Martin - Katarína Kapustová. Klub Martin v roku 2020 a 2021. V minulom aj v tomto roku naším osobným stretnutiam 
Korona vírus príliš neprial. Preto sme si informácie v minulom roku odovzdávali  skôr cez internet - napríklad o posilnení imunity, 
dôležitosti vitamínu D a C, zinku, detoxu organizmu. Keď tie obmedzenia boli troche voľnejšie - koncom júna deviati naši 
členovia absolvovali 5-dňový pobyt v Podhájskej. Ubytovaní sme boli v apartmánovom dome Andrejka, asi 300m od kúpaliska. 9. 
septembra zástupcovia nášho klubu prijali pozvanie na ustanovujúcu schôdzu nového klubu psoriatikov a atopikov v Banskej 
Bystrici. Pred schôdzou sme si urobili výlet na kopec Urpín a mohli sme si pozrieť Banskú Bystricu z tohto kopca zhora. 3. 
októbra 2020 sme tiež uprednostnili stretnutie v prírode. Spolu so seniormi z Klubu slovenských turistov Diviaky sme absolvovali 
výstup na Bralovú skalu. Túra začala na železničnej stanici v Sklenom. Odtiaľ sme išli cez Skenianske lúky až na vrchol Bralovej 
skaly 826 m n. m. Bol pekný slnečný deň a mali sme krásne výhľady hlavne na Malú a aj Veľkú Fatru.  
V tomto roku 2021 sme sa prvý raz stretli v júni, 10.06.2021. Na stretnutí sme sa porozprávali ako sme prežili toto pandemické 
obdobie a dohodli na ďalších akciách. 12.06.2021 sme sa pripojili k tradičnému výstupu na Portáš - 20.ročník. V auguste na 
stretnutí sme si povedali niečo o pravidlách dobrého spánku a boli sme aj na Turčianskych folklórnych slávnostiach v Martinskom 
múzeu slovenskej dediny. V septembri sme boli v Aquaparku v Turčianskych Tepliciach a v októbri sme sa zúčastnili ďalšieho 
ročníka výstupu na Bralovú skalu. Ak sa epidemiologická situácia zlepší, radi by sme v decembri zorganizovali Predvianočné 
posedenie. Osobné stretnutia nám veľmi chýbajú. 
   Klub Bratislava - Jozef Vandák. Snem 13.11.2021. Cieľom Bratislavského klubu je pravidelne sa stretávať s našimi členmi na 
schôdzach, kde sa môžeme od pozvaných prednášajúcich dozvedieť o možnostiach liečby nášho kožného ochorenia. Okrem toho 
máme v priebehu roka niekoľko akcií. Začiatkom nového roka mávame takzvané Trojkráľové stretnutie, kde si navzájom prajeme 
do nového roka. Takéto stretávanie máme zaužívané už viac ako 10 rokov, je to krásne a príjemné posedenie. Už niekoľko rokov 
organizujeme výlet do Tatier na Hrebienok, kde obdivujeme Tatranský ľadový dóm a unikátne sochy okolo neho. Potom naše 
aktivity utíchli pretože 5.3.2020 sa na Slovensku potvrdil prvý pozitívni test na Covid -19 a už nastalo Covidové šialenstvo a náš 
16 bodový plán akcií v BA klube sa musel zredukovať. Keď sa situácia trošku zmiernila, začali sa naše stretnutia ako pracovné 
stretnutie Výboru BA klubu a výboru SPaA SR a aj s našimi členmi BA klubu a Biodermy - kde sme dostali aj darček. Naše 
aktivity sa rozbehli a zorganizovali sme prehliadku – návšteva pevnosti v Komárne. O mesiac sme sa vybrali na prehliadku 
Nitrianskeho hradu (z tohto miesta chcem poďakovať Editke Spišiakovej za pomoc presunúť našich členov zo stanice Nitra na 
hrad). Z nášho 16 bodového plánu sme splnili iba 7 a už začalo nové šialenstvo Covidu a naše ďalšie akcie boli na dlhú dobu 
zastavené. 16-ty a 18-ty týždeň 2021 bol pre BA klub aj pre celú našu spoločnosť smutný,  pretože Covid nám zobral dvoch našich 
členov BA klubu a to manželov Hurbaničových, pričom Terária patrila medzi zakladajúcich členov tejto Spoločnosti v roku 1990. 
Nakoľko sa pandemická situácia trochu zmiernila, vďaka čomu mohli naše klubové aktivity postupne a pomaly opäť ožívať 
a mohli sme sa aj stretnúť. Mesiac máj patrí medzi najdôležitejšie aktivity SPaA v našom klube, kde si pripomíname „DEŇ KOŽE 
- DEŇ DOTYKOV“. Na verejnosti a v uliciach každý rok v júni plánujeme v našom klube medzinárodné stretnutie. Je to srdečné 
zvítanie Českých a Slovenských psoriatikov na Portáši. V tomto roku 2021 to bol jubilejný ,,spojený" 20 a 21 ročník. Je to 
spoločná zaujímavá športová aktivita, na ktorú sa každý teší, kde medzi sebou navzájom súťažíme a pritom utužujeme skvelé 
priateľstvo s našimi českými priateľmi. Za BA klub chcem poďakovať Františkovi Macovi a Mirkovi Jursíkovi za pomoc prevozu 
účastníkov na toto podujatie. Pre našich členov sme v auguste naplánovali a absolvovali výlet plavbu loďou na vodné dielo 
Gabčíkovo s preplavením plavebných komôr na Dunaji. Naši členovia BA klube mali záujem aj o príjemnú prechádzku lesom, kde 
v septembri sme absolvovali výlet na Bratislavskú Kolibu. V septembri sme mali aj stretnutie členov BA klubu, členskú schôdzu, 
kde sme zhodnotili našu činnosť v klube aj keď toto covidové obdobie nám robí starosti. Mysleli sme aj na mesiac október, kde si 
pripomíname úctu k starším a pri tejto príležitosti sme popriali a obdarovali 11-tých skôr narodených kvetinami. Aj na 29. októbra 
BA klub zorganizoval stretnutie pri príležitosti svetového dňa psoriázy. Tento rok bol „BODKOVANÝ DEŇ“ po prvýkrát na 
Slovensku. Bodkáčik a SPaA SR  BA klub sa s Bodkovaným dňom pripojil k Puntíkovému dňu k SPAE ČR. Pri tejto príležitosti 
sme si na seba zobrali bodkované oblečenie a rôzne doplnky s bodkami. Takto sme reprezentovali Bodkovaný deň. Týmto sme 
dávali okolo prechádzajúcim na vedomie, že kožné ochorenie, psoriáza nie je nákazlivá. 
   Klub Považská Bystrica - Marcela Myslivcová. Na poslednom stretnutí nášho klubu (11/2019) sme si naplánovali rôzne 
aktivity na rok 2020, ktoré bohužiaľ boli ovplyvnené epidemiologickou situáciou na Slovensku....Vo februári 2020 sa jedna  naša 
členka sa zúčastnila českého snemu SPAE v Třebíči a od marca  začalo to, čo si nikto nevedel  predstaviť ani v najhoršom si... 
koniec stretnutiam a všetkým aktivitám...Táto zlá situácia pokračovala aj do ďalšieho roku 2021. Opäť koniec akýchkoľvek 
aktivít. Zlepšeniu, ktoré nastalo koncom jari nás potešilo, ale aj napriek tomu sme sa rozhodli, že stretnutie členov klubu PB v 
tomto roku nezorganizujeme...V jeseni sa jedna naša členka zúčastnila ozdravného pobytu v Harkánoch a WPD v Lipovej z našimi 
priateľmi z Čiech. Ale aspoň jedna krásna akcia v roku 2021. 29.10. Medzinárodný deň psoriázy naša predsedníčka Božka 
Smadišová, zorganizovala v materskej škôlke v spolupráci s deťmi a pani učiteľkami ,,BODKOVANÝ DEŇ,.(ktorý bol aj 
uverejnený v našich regionálnych novinkách). V spolupráci s Materskou školou Dukelská 977, sme pripravili pre deti 
oboznámenie s touto formou  postihnutia príbehom o sovičke Evičke. Krásna akcia, veľká vďaka našej Božke! A to je  všetko. 
Veríme, že rok 2022 bude pokojnejší a podarí sa nám stretnúť v plnom počte. Všetkým prajem do ďalšieho roku len a len zdravie, 
klub PB. 
   Klub Šaľa - Miroslav Matajs. Správa o činnosti klubu Šaľa. V januári 2020 sme mali Výročnú členskú schôdzu a potom už pre 
Covid boli všetky plánované akcie zrušené. V roku 2021 neboli v našom klube žiadne akcie. Keď som sa telefonicky spojil s 
členmi väčšina mi povedala, že budú radšej doma v izolácii a nechcú sa stretávať. Možno aj  preto sa okres Šaľa držal v Covid 
mape dlho medzi najlepšími v SR. 
Klub Prešov – Viera Miklošková. Vyhodnotenie činnosti klubu na rok 2019 - 2020. Schôdza prípravného výboru na výročnú 
členskú schôdzu - výročná  členská schôdza na ktorej sme riešili činnosť klubu alebo zánik klubu. September 2021 – 13.09.2021 
sme mali členskú schôdzu spojenú s exkurziou do Župčan do firmy L.C Manager s.r.o. na výrobu matracov. /firmu vlastní člen 
nášho klubu Luiggi Cossar/. 
   Klub Humenné - Marta Zobínová. Správa o činnosti klubu Humenné – Zemplín. Klub Humenné má v súčasnosti 21 členov. 
Podobne, ako ostatné kluby, aj my sa potýkame s nedostatkom financií na zabezpečenie našej činnosti, a tak si naše stretnutia 
dotujeme z vlastných zdrojov, z dotácií mesta a grantových prostriedkov SPaA SR. Klubový život v roku 2020 bol ovplyvnený 
súčasnou pandemickou situáciou na Slovensku. Vo februári sme sa stretli na výročnej členskej schôdzi, kde sme zhodnotili 
predošlý rok a schválili plán činnosti na roku 2020. To sme však ešte netušili, že o necelý mesiac bude všetko ináč. Núdzový stav, 
síce s prestávkami, ale stále s nejakými obmedzeniami, zabránili uskutočneniu viacerých našich plánov. Padli naše tradičné 



športové hry s rodinnými príslušníkmi, ktoré sme plánovali v máji. Presunuli sme ich však na september do záhradkárskej osady a 
spojili ich s opekačkou. Chvíľu sme sa tešili, že v jeseni pôjdeme na víkendový pobyt do Podhájskej, na ktorý sme dostali dotáciu 
od mesta, ale v októbri sme peniaze museli vrátiť. Znova uzatvorené kúpaliská, zákaz zhromažďovania a následný núdzový stav 
pochovali aj našu ďalšiu akciu, vianočné kultúrne podujatie. Núdzový stav pokračoval aj na začiatku roku 2021. Ale aj napriek 
tomu sme písali projekty na mesto na schválenie dotácií. Boli nám schválené dve dotácie: 168 € na športové hry pod názvom 
"Žijeme zdravo". Robíme ich vždy na inom mieste, aby sme tak lepšie spoznali kultúrne ale aj historické pamiatky nášho regiónu. 
Toho roku sa uskutočnili na hrade Čičva. Absolvovali sme tri disciplíny: beh cez prekážky, hod drevom na cieľ a vedomostný kvíz 
o našom meste a jeho okolí. Keďže všetko bolo robené formou zábavy, aj ceny, ktoré sa žrebovali, niesli názov, "Pekná gazdinka 
v čistej kuchyni". Dostali sme aj grant 84 € z SPaA SR, ktorý sme použili na turisticko-náučnú cestu humenským lesoparkom. 
Zastavili sme sa pri pravekej mohyle, ktorá vznikla pravdepodobne šesť tisíc rokov pred naším letopočtom, po značke sme 
pokračovali na vrchol Petočová a okruh sme ukončili v mestskom parku. Po takej túre dobre padlo občerstvenie v miestnej 
reštaurácii. Druhá dotácia od mesta, 200€ má byť použitá na kultúrne podujatie organizované mestom. Keďže momentálne sú 
všetky predstavenia zrušené, ktovie, či aj túto dotáciu nebudeme musieť vrátiť. V závere správy chcem poďakovať mestu 
Humenné a SPaA SR za podporu a poskytnutie finančných prostriedkov na zabezpečenie činnosti nášho klubu. Aj keď sme už 
všetci unavení z tejto pandémie, verím, že nás tie udalosti v konečnom dôsledku posilnia a budeme sa môcť tešiť na spoločné 
stretnutia v kluboch i na celoslovenských akciách. Tak si všetci držme palce a hlavne – buďme všetci zdraví. 
   Klub Banská Bystrica - Peter Krajči. Klub Banská Bystrica vznikol 09.09.2020, kvôli situácii koronavírusu na Slovensku sme 
sa nemohli stretávať ako sme si predstavovali a určili na otvorení klubu Banská Bystrica. V januári 2021 som bol oslovený 
reprezentantkou kozmetickej firmy LA ROCHE-POSAY p. Kovalovou, ktorá mi na stretnutí odovzdala vzorky krémov LIPIKAR 
BAUME AP+ na premastenie kože a sprchového gélu LIPIKAR SYNDET AP+ ktoré som prijal, a následne rozposlal svojím 
členom s popisom užívania. Cez sociálnu sieť som sa nakontaktoval s pani .Markušovou, ktorá je predajcom kozmetiky BEAUTE-
PACIFIQUE, Bola ochotná nám poskytnúť rady, vzorky a odporúčania na ich kozmetiku, pre naše kožné problémy, s najväčším 
orgánom tela, premeranie hrúbky kože prístrojom ultrazvukovým sonografom, toto sme žiaľ ešte nestihli realizovať pre 
prítomnosť korona vírusu. 12.06.2021 sme absolvovali spoločnú cestu na PORTÁŠ s predsedom klubu Martin pani Kapustovou 
a pani Cetkovskou z BODKÁČIKA. Stretnutie dvoch štátov dopadlo výborne, po súťažiach a mojom spoznávaní nových 
predsedov a výmene skúseností sme v najlepšom opustili Portášske stretnutie. Prvé stretnutie bolo naplánované 19.07.2021, ktoré 
sa pre nízku účasť ani nekonalo. Zvýšil som aktivitu na druhé stretnutie, ktoré sa konalo 05.09.2021 na Španej Doline a bolo 
úspešné, otvorili sme stretnutie na baníckom námestí, informácie o účtoch podala hospodárka pani Fichnová, dohodli sme sa 
o ďalšom stretnutí na lesníckom chodníku Staré Hory a diskusia pokračovala cestou a necestnou po baníckom náučnom chodníku. 
Informoval som členov klubu BB o stretnutí s p. Mydlovou, ktorá nám v Nitre spravila prednášku o prírodnej kozmetike 
KAMEDIS a odskúšaní vzoriek. Vzorky boli rozposlané všetkým členom Slovenskou Poštou. Naše klubové plány sa budú 
sústredia na zvýšenie po vedomosti o možnostiach liečby a zmiernení príznakov našich chorôb. V blízkej budúcnosti chceme 
zorganizovať Mikuláške stretnutie s prekvapením. V novom roku plánujeme stretnutia na netradičných miestach v okolí Banskej 
Bystrici  
   Klub Liptovský Mikuláš - Anna Pruknerová. Plánované akcie v roku 2020 sa nám nepodarilo splniť nakoľko bol zákaz 
stretávania, z dôvodu COVID -19. Ako každý rok, tak i v roku 2020 sme sa stretli pri guláši. Počasie nám prialo a boli všetci naši 
členovia radi, že sme sa stretli po dlhej pauze. Členovia, ktorí boli v Červenom Kláštore sa plavili po Dunajci a vychutnávali si 
prekrásnu okolitú prírodu. Podľa možností sme navštevovali kino a výstavu MINI Slovensko v Liptovskom Jáne. V roku 2021 
bolo posedenie pri guláši. Členovia klubu navštívili drevený gotický kostol v Tvrdošíne. Kostol je z prvej polovici 15. storočia. 
V roku 1994 bol ocenený organizáciou Európa Nostra a v roku 2008 zapísaný do Zoznamu svetového kultúrneho a prírodného 
dedičstva UNESCO. V galérii Poprade sme si pozreli výstavu známeho maliara Leonarda do Vinci. V septembri  naši členovia 
navštívili múzeum baníctva a hutníctva Maša Liptovský Hrádok. Historické objekty Vážnica a Klopačka dokladujú tradície 
hornoliptovského baníctva a hutníctva, ktoré sa zachovali v aktívnej podobe až do 2. polovice 19. storočia. Náš sprievodca nás 
veľmi podrobne zoznámil s históriou  múzea. Aj keď nám počasie neprialo, po návšteve múzea sme išli na kávičku na Červený 
kút. Na tomto mieste bola vysoká pec, ktorá patrila do múzea baníctva a hutníctva Maša. Ak podmienky budú priaznivé 
v decembri by sme mali posedenie pri kapustnici. 
   Klub Košice - Cyril Betuš. Kvôli pretrvávajúcemu koronavírusu sa členovia kontaktujú výlučne elektronicky, často telefonicky. 
Hovoril o útlme zdravotníctva, problémoch v kúpeľoch, o rozbehu bioliečby v Košiciach, návrhu motivačného listu pre 
dermatológov. V roku 2021 bola schválená bioliečba pre atopikov zo zdravotného poistenia.  
   Klub Poprad – Marek Magač. Od 15. Snemu SPaA SR sme sa po prvý krát od zmeny predsedu klubu Poprad, kde odstúpila 
predsedníčka Daniela Sorgerová, sa zopár členov 25.jula 2020 po prvej vlne pandémie stretli a boli na Kežmarskom Hrade, kde 
sme boli na akcii Tajomstvo Kaplnky na Kežmarskom Hrade. Potom sa nám podarila urobiť členská schôdza Klubu Poprad SPaA 
a každoročný guláš u nášho člena Ľubomíra Laufa v Starej Lesnej 22.08.2020 kde bol schválený nový predseda Ing. Marek Magač 
a ďalší členovia výkonného výboru SPaA klubu Poprad. Podpredsedníčka: Mária Magačová, hospodárka: Miriamma Bočkaiova 
a revízna komisia: Viera Majerčaková a Anna Valentínová. Po členskej schôdzi a dobrom guľáši sme sa presunuli do dedinky 
Spišské Bystré, kde sa konal ,,Kubašský festival Petra Stašáka“ a Trial show majstra sveta Jana Kočiša. Ďalej sme boli pozvaný na 
otvorenie klubu SPaA klubu Baska Bystrica, kde sa zúčastnili zopár našich členov, za čo ďakujeme Predsedovi klubu Miroslavovi 
Jursíkovi. V roku 2021, kde nás zase obmedzovala pandémia Covidu 19 druhá a tretia vlna sa zopár členov individuálne zúčastnilo 
kultúrnych a športových podujatí ako to umožnila situácia. Potom sa nám podarilo urobiť akcia ukončenie leta a členská schôdza 
Klubu Poprad SPaA za rok 2021 a každoročný guľáš u nášho člena Ľubomíra Laufa v Starej Lesnej 04.09.2021, kde sme riešili 
ako platiť členské včas, keby sa nám nepodarila urobiť akcia Trojkráľová Vilia alebo fašiagy a stretnúť sa do marca 2022 na 
členskej schôdzi. Dúfam že ďalší rok 2022, ktorý príde nás nebude tak obmedzovať ako tieto dva roky môjho pôsobenia ako 
predsedu klubu SPaA Poprad. Ešte chcem vyzdvihnúť, že keby nemáme člena Ľubomíra Laufa, u ktorého sa môžeme stretávať tak 
náš klub Poprad by zanikol. Ďalej chcem vyzdvihnúť dlhoročnú prácu a skúsenosti členky Vierky Majerčákovej a Anny 
Valentinovej, bez ktorej ja ako nový predseda klubu SPaA klubu Poprad by som bol stratený a tiež by bol klub bez nej zanikol.  
 
 



K bodu č. 6 - Správa mandátovej komisie  
Správu mandátovej komisie predniesol jej predseda Ján Valovič. Uviedol, že na XVI. Snem SPaA SR bolo delegovaných 50 
členov z jednotlivých klubov SPaA SR a členskej základne. Na Sneme bolo prítomných podľa prezenčnej listiny 40 delegátov a 
traja hostia. Kluby Svidník 3 delegáti, Humenné 3 delegáti a Prešov 3 delegáti, splnomocnili Ľubicu Bergmannovú a Božena 
Smadišová splnomocnila Marcelu Myslivcovú, čo znamená, že XVI. Snem SPaA SR bol uznášania schopný.  
 
K bodu č. 7 - Prerokovanie zmien Stanov Spoločnosti 
Zmenu Stanov Spoločnosti psoriatikov a atopikov Slovenskej republiky predniesla Ľubica Bergmannová 
1. Zmenu sídla: „Kuklovská 3, 841 04 Bratislava 4“ na: „Štetinova 687/5, Bratislava  - Staré mesto“ 
2. V časti 3.2. Vznik sídla, v bode 3.2.b) na konci vety namiesto slov „1 000 Sk“, uviesť „35 €“    
Snem jednomyseľne schválil zmenu Stanov Spoločnosti /za 50, zdržali sa 0, proti 0/:  
 
K bodu č. 8 - Prerokovanie a schválenie návrhu rozpočtu SPaA SR na roky 2022 a 2023  
Hospodárka Spoločnosti Zuzana Tekauerová predložila na roky 2022 a 2023 návrh výkonného výboru na výšku členských 
príspevkov a výdavkových položiek, ktorých výšku, podľa platných Smerníc hospodárenia SPaA SR stanovuje snem. Ďalej 
predložila návrh rozpočtu. 
Snem jednomyseľne schválil /za 50, zdržali sa 0, proti 0/:  
1.  Výšku členského príspevku v rokoch 2022 a 2023 vo výške 10,00 € a viac a kolektívne členské vo výške 35,00 € a viac. 
2.  Výšku výdavkov na občerstvenie: 
 a)  na akciách v Kluboch maximálne 6x ročne 3,00 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny 
 b)  na zasadnutiach VV a pozvaných hostí maximálne 4x ročne 3,00 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny; v prípade 
mimoriadneho zasadnutia maximálne 4x ročne 2,00 € na zúčastnené osoby podľa prezenčnej listiny 
 c)  podávané pri rokovaniach zástupcov VV SPaA SR (2 členovia) so spolupracujúcimi (farmaceutickými) firmami najviac 5,00 € 
na zúčastneného člena  
 d)  v prípade vykonávania revízií hospodárenia alebo kontrol, trvajúcich viac ako 4 hodiny za deň, občerstvenie 3,00€ na osobu, 
maximálne 5x ročne 
3.  Vyplácanie dotácií na činnosť Klubom v rokoch 2022 a 2023 vo výške 4,00 € na platiaceho člena, ktorý zaplatil členský 
príspevok v plnej výške. 
4.  Výšku paušálnych mesačných výdavkov na telefónne poplatky a cestovné prostriedkami hromadnej dopravy pre členov VV 
SPaA SR jednotne 35,00 € počas nastávajúceho volebného obdobia. 
5.  Cestovné náhrady v kluboch schvaľuje členská schôdza klubu s tým, že pri  podujatiach organizovaných VV v zmysle ich 
usmernení; vo VV nadpolovičná väčšina členov VV; cezhraničné cesty schvaľuje VV. Cestovné náhrady sa môžu preplácať len 
v prípade dostatočných finančných prostriedkov v SPaA SR.  
6.  Limit pokladničnej hotovosti vo výške 1 000,00 €. 
7.  Vyrovnaný rozpočet príjmov a výdavkov Spoločnosti na roky 2022 a 2023 celkom vo výške 15 000,00 €, takže ročne 
rozpočtované príjmy vo výške 7 500,00 € a rozpočtované výdavky tiež vo výške 7 500,00 € v členení podľa predloženého návrhu. 
 
                      Plánovaný rozpočet SPaA SR na roky 2022 a 2023 v € 
 
  Spolu  rok 2022 rok 2023 
PRÍJMY       
Členské príspevky  8 000 4 000 4 000 
Sponzorské, dary 3 000 1 500 1 500 
2% resp. 3% z dane z príjmu 4 000 2 000 2 000 
S p o l u  príjmy: 15 000 7 500 7 500 
VÝDAVKY 

   Kancelársky materiál 400 200 200 
Občerstvenie VV a Snem 600 300 300 
Paušály 4 200 2 100 2 100 
Helios - výdavky na bulletin Honoráre  2 000 1 000 1 000 
Poplatky – internet, web. stránka 300 150 150 
Cestovné 200 100 100 
Ubytovanie - napr. edukačné pobyty 1 700 850 850 
Poštovné 300 150 150 
Akcie a rekondičné pobyty, príspevky klubu 4 200 2 100 2 100 
Notárske poplatky 200 100 100 
Poplatky banke  300 150 150 
Rôzne napr. členské do organizácií 600 300 300 
S p o l u  výdavky : 15 000 7 500 7 500 

 
Vyrovnaný rozpočet pre obdobie rokov 2022 a 2023: príjmy na jednej a výdavky na druhej strane. 
 
K bodu č. 9 - Voľby členov výkonného výboru a revíznej komisie 
Predseda volebnej komisie predstavil kandidátov do Výkonného výboru a Revíznej komisie. Voľby sa uskutočnili verejným 
hlasovaním, jednotlivo za každého kandidáta 
 



 
Do Výkonného výboru boli zvolení títo členovia:  
Ľubica Bergmannová (za 48, zdržali sa 2, proti 0), Mgr. Eva Chrenková (za 49, zdržal sa 1, proti 0), Zdena Kmeťová (za 49, 
zdržal sa 1, proti 0), Zuzana Tekauerová (za 49, zdržal sa 1, proti 0) a Ľubomíra Samleková (za 47, zdržali sa 3, proti 0)  
 
Do Revíznej komisie boli zvolení títo členovia:  
Eva Rajčáková (za 49, zdržali sa 1, proti 0), Alžbeta Baloghová (za 49, zdržali sa 1, proti 0) a Božena Smadišová (za 49, zdržali sa 
1, proti 0) 
Po krátkej prestávke predseda volebnej komisie JUDr. Cyril Betuš oznámil delegátom XVI. Snemu rozdelenie funkcií nového 
Výkonného výboru SPaA SR: prezidentka Ľubica Bergmannová - štatutár, viceprezidentka Mgr. Eva Chrenková - štatutár, 
hospodárka Zuzana Tekauerová, tajomníčka Zdena Kmeťová a členka Ľubomíra Samleková. Za predsedníčku revíznej komisie 
bola zvolená Eva Rajčáková, členkami Alžbeta Baloghová a Božena Smadišová. V mene prítomných delegátov im zablahoželal 
a zaprial im veľa tvorivých síl, elán a predovšetkým pevné zdravie. 
Za novozvolených funkcionárov a prejavenú dôveru poďakovala Ľubica Bergmannová, ktorá ešte uviedla, že hovorkyňou SPaA SR 
zostáva Mária Cetkovská a styk so zahraničím bude naďalej vykonávať RNDr. Miloslav Čubrík. 
 
K bodu č. 10 - Rôzne, diskusia, námety činnosti na nastávajúce obdobie 
* Cyril Betuš hovoril o útlme zdravotníctva, problémoch v kúpeľoch, o rozbehu bioliečby v Košiciach, návrhu motivačného listu 
pre dermatológov. V roku 2021 bola schválená bioliečba pre atopikov zo zdravotného poistenia. V našom časopise Helios by 
privítal viac odborných článkov od dermatológov, psychológov, psychiatrov a pod. (Ľubica Bergmannová doplnila, v júli 2021 
bola schválená biologická liečba hradená z verejného zdravotného poistenia pre ťažkú formu atopickej dermatitídy) 
* Katarína Kapustová predniesla návrh na zmenu termínu konania snemu, napr. po ukončení a uzavretí roka – niekedy v apríli, 
v máji. Možno by stálo za úvahu spojiť celoslovenskú akciu Deň kože - deň dotykov so Snemom SPaA SR. 
* Josef Pohůnek informoval o činnosti SPAE v Českej republike, o pripravovaných akciách na najbližšie obdobie. Zjazd SPAE 
ČR bude 06. marca 2022. Výstup na Portáš 11. júna 2022. 
* Gabriela Doležalová hovorila o organizovaní „Puntíkového dne“. Tento rok to bol už 2. ročník organizovaný k Svetovému dňu 
psoriázy 29.10.2021. Zamerali sa hlavne na edukáciu detí, informovať o neinfekčnosti psoriatikov v materských a základných 
školách. 
* Mária Cetkovská prezentovala víziu „Bodkovaného dňa“ na Slovensku. S podporou firmy Janssen pripravuje projekt „Deň 
psoriatika“, v krátkych videách predstaví príbehy desiatich psoriatikov. 
* Edita Spišiaková pracovala som v revíznej komisii od založenia Spoločnosti. Tento rok už na pozíciu revízorky nekandidujem. 
Poďakovala sa za spoluprácu s VV aj ostatnými klubmi a členmi. Za dlhoročnú prácu sa jej poďakoval VV a za celú Spoločnosť 
Cyril Betuš odovzdal krásny kvet. 
 * Jozef Vandák poďakoval za organizovanie česko-slovenskej akcie - výstupu na Portáš Josefovi Pohůnkovi a Márii Cetkovskej. 
Predsedajúca uviedla, že s prednesenými pripomienkami a návrhmi sa bude VV zaoberať a členovia Spoločnosti o nich budú 
informovaní prostredníctvom zápisníc. 
 

K  bodu č. 11 - Správa návrhovej komisie, schválenie uznesení Snemu 
Návrh uznesenia z rokovania XVI. Snemu SPaA SR predniesol predseda návrhovej komisie JUDr. Cyril Betuš. Uznesenie XVI. 
Snemu SPaA SR bolo delegátmi jednomyseľne schválené.  
 

K bodu č. 12 - Ukončenie XVI. Snemu Spoločnosti 
Ľubica Bergmannová prítomným delegátom poďakovala za aktívnu účasť. Novému VV, RK a všetkým prítomným delegátom 
zaželala veľa šťastia, zdravia, pochopenia, menej stresu, ale hlavne veľa elánu do ďalšej spoločnej práce. Tým zasadnutie XVI. 
Snemu ukončila. 
 
 
 

Zapísala: Katarína Kapustová a Eva Nagyová 
Zápisnicu overili: Mária Kucháreková, v.r. a Eva Valovičová, v.r. 
 
 
 
 
    

Prírodné liečebné kúpele Smrdáky 13. 11. 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Prehľad o hospodárení  SPAA za obdobie január až september 2021 - len centrála 

  
NS S0001 - centrála I.- IX. 2021 
Stav k 01.01.2021   
Na bežnom účte  6 914,88 
Pokladničná  hotovosť 349,96 
Spolu finančné prostriedky  k  1.1.2021 7 264,84 
    
P r í j m y za 9 mesiacov roku 2021   
Oslobodené príjmy spolu  4 016,32 
Z toho :   
Členské SPaA SR centrála 4 016,32 
dotácie od miest a obcí   
Príjmy, ktoré nie sú predmetom dane spolu 3 515,63 
Z toho :   
peňažné dary 840,00 
podiel zaplatenej dane 2 % 2 675,63 
ostatné príjmy, účast.poplatky  0,00 
Príjmy zdaňované zrážkou: 0,00 
z toho úroky kladné 0,00 
Spolu príjmy  za 9 mesiacov 2021 7 531,95 
    
V ý d a v k y   
Výdavky, ktoré sa zahŕňajú do základu dane spolu: 90,40 
Z toho :   
výdavky na občerstvenie, dary 90,40 
Výdavky vynaložené na príjmy oslobodené od dane  spolu: 7 729,53 
Z toho :   
nákup DHM  574,90 
kancelárske potreby 403,39 
paušály na telefóny a cestovné 1 540,00 
poplatky za internet a za webhostingové služby 58,14 
poštovné 69,45 
ostatné prevádzkové výdavky na centrálne organizovanú činnosť 339,28 
cestovné 43,64 
členské do medzinárodných Spoločností 134,00 
notárske poplatky , e kolky 60,98 
Helios, výdavky na bulletin 2 040,00 
bankové poplatky 193,75 
priebežné položky poukázané dotácie klubom 1 320,00 
priebežná položka poukázané granty klubom  952,00 
práce nevýrobnej povahy 0,00 
relaxačný pobyt, rekondičné cvičenia 0,00 
Spolu výdavky za 9 mesiacov 2021 7 819,93 
Hospodársky výsledok  -287,98 
    
STAV k 30.09.2021   
Konečný stav pokladňa  425,65 
Konečný stav bežný účet  6 551,21 
Konečný stav spolu k 30.09.2021 6 976,86 
    
Kontrolný súčet 6 976,86 

  



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    
Stav v pokladniach a na účtoch SPaA SR k 30.9.2021  

 

  
V EUR 

 
Nákladové stredisko 

Stav k 30.9.2021 
hotovosť účet  term.účet 

01 - Centrála 425,65 6551,21   
02 - Klub Bratislava 588,92     
03 - Klub Humenné -Zemplín 298,86     
04 - Klub Košice 530,41     
05 - Klub Poprad 38,48     
07 - Klub Lučenec   102,64 27,99   
08 - Klub Martin 379,78     
09 - Klub Považská Bystrica 336,35 12,53   
010 - Klub Orava Dolný Kubín 57,51 1,18 423,18 
011 - Klub Svidník 113,82     
012 - Klub Šaľa 131,14     
013 - Klub Liptovský Mikuláš 236,71     
016 - Klub Prešov 275,12     
018 - Klub Banská Bystrica 36,65     

Spolu za SPAA  3 552,04 6 592,91 423,18 
Celkom SPAA ( účet +pokladňa) 10 568,13 

    
    



U Z N E S E N I E  z rokovania XVI. Snemu delegátov SPaA SR  
dňa 13. 11. 2021 v Prírodných liečebných kúpeľoch Smrdáky 

 
XVI. Snem Spoločnosti psoriatikov a atopikov Slovenskej republiky (ďalej len SPaA SR alebo Spoločnosť) na základe 
prerokovaných správ a diskusie prijíma nasledovné uznesenie: 
 

A.  S CH V A Ľ U J E 
1.  Správu mandátovej komisie 
2.  Správu o činnosti SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
3.  Správu revíznej komisie o činnosti a hospodárení SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
4.  Správy o činnosti jednotlivých klubov SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
5.  Správu návrhovej komisie 
 

B.  Z V O L I L  na nastávajúce volebné obdobie: 
1.  Výkonný výbor SPaA SR v zložení: 
     Ľubica Bergmannová, Eva Chrenková, Zdenka Kmeťová, Ľubomíra Samleková, Zuzana Tekauerová  
2.  Revíznu komisiu SPaA SR zložení: 
     Alžbeta Baloghová, Eva Rajčáková, Božena Smadišová 
 

C.  K O N Š T A T U J E, že v zmysle platných STANOV Výkonný výbor Spoločnosti na svojom prvom zasadnutí  
konanom dňa 13. 11. 2021 na nastávajúce obdobie  zvolil: 
Za prezidentku - Ľubicu Bergmannovú - štatutár 
Za viceprezidentku - Evu Chrenkovú, Mgr. - štatutár 
Za tajomníčku - Zdenu Kmeťovú 
Za hospodárku - Zuzanu Tekauerovú 
Za členku - Ľubomíru Samlekovú 
 

D.  K O N Š T A T U J E, že v zmysle platných STANOV Revízna komisia Spoločnosti na svojom prvom zasadnutí 
konanom dňa 13. 11. 2021  na nastávajúce obdobie zvolila: 
Za predsedníčku revíznej komisie: Evu Rajčákovú 
Za členky: Alžbetu Baloghovú, Boženu Smadišovú  
 

E.  S CH V A Ľ U J E  pre oblasť hospodárenia Spoločnosti: 
1. Výšku členského príspevku v rokoch 2022 a 2023 vo výške 10,00 € a viac a kolektívne členské vo výške 35,00 € a viac. 
2. Výšku výdavkov na občerstvenie: 
a) na akciách v Kluboch maximálne 6x ročne 3 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny 
b) na zasadnutiach VV a pozvaných hostí maximálne 4x ročne 3 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny; v prípade 
mimoriadneho zasadnutia maximálne 4x ročne 2 € na zúčastnené osoby podľa prezenčnej listiny 
c) podávané pri rokovaniach zástupcov VV SPaA SR (2 členovia) s farmaceutickými firmami najviac 5,00 € na zúčastneného 
člena  
d) v prípade vykonávania  revízií hospodárenia alebo kontrol, trvajúcich viac ako 4 hodiny za deň, občerstvenie 3,-€ na osobu, 
maximálne 5x ročne 
3. Vyplácanie dotácií na činnosť Klubom v rokoch 2022 a 2023 vo výške 4,00 € na platiaceho člena, ktorý zaplatil členský 
príspevok v plnej výške. 
4. Výšku paušálnych mesačných výdavkov na telefónne poplatky a cestovné prostriedkami hromadnej dopravy pre členov VV 
SPaA SR jednotne 35,00 € počas nastávajúceho volebného obdobia. 
5. Cestovné náhrady v kluboch schvaľuje členská schôdza klubu s tým, že pri  podujatiach organizovaných VV v zmysle ich 
usmernení; vo VV nadpolovičná väčšina členov VV; cezhraničné cesty schvaľuje VV. Cestovné náhrady sa môžu preplácať len 
v prípade dostatočných finančných prostriedkov v SPaA SR.  
6. Limit pokladničnej hotovosti vo výške 1 000,00 €. 
7. Vyrovnaný rozpočet príjmov a výdavkov Spoločnosti na roky 2022 a 2023 celkom vo výške 15 000,00 €, čiže ročne 
rozpočtované príjmy vo výške 7 500,00 € a rozpočtované výdavky tiež vo výške 7 500,00 € v členení podľa predloženého návrhu. 
 

F.  S CH V A Ľ U J E  zmenu Stanov Spoločnosti psoriatikov a atopikov Slovenskej republiky: 
1. Zmenu sídla: „Kuklovská 3, 841 04 Bratislava 4“ na: „Štetinova 687/5, Bratislava  - Staré mesto“ 
2. V časti 3.2. Vznik sídla, v bode 3.2.b) na konci vety namiesto slov „1 000 Sk“, uviesť „35 €“    
 

G.  U K L A D Á  
1. Výkonnému výboru SPaA SR rozpracovať v termíne do 31. 05. 2022 zámery z rokovania XVI. Snemu do plánov činnosti 
Spoločnosti a zabezpečiť ich realizáciu v nastávajúcom volebnom období.  
Termín: v texte  
Zodpovedá: VV SPaA SR 
2. Výkonnému výboru SPaA SR prerokovať v termíne do 30. 06. 2022 námety a návrhy  prednesené na XVI. Sneme SPaA SR  
a v termíne do 30. 09. 2022 rozhodnúť o ich prípadnom využití a realizácii  v ďalšej práci. 
Termín: v texte 
Zodpovedá: VV SPaA SR 
 
           Ľubica Bergmannová, v.r. 
Schválené v Smrdákoch 13. 11. 2021      prezidentka SPaA SR 
 
 


